
1/13

Migranti, covid... „Rozhodují o nás jiní!“ Klaus pod
Blaníkem burcoval „mlčící většinu“

parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Migranti-covid-Rozhoduji-o-nas-jini-Klaus-pod-Blanikem-burcoval-mlcici-vetsinu-
754596

30.04.2024 19:50 | Reportáž

„Nespoléhejme na bájné blanické rytíře. Probudit je nutné mlčící většinu českého
obyvatelstva,“ sdělil před výstupem na horu Blaník bývalý prezident Václav Klaus.
Ten vyrazil na památnou horu přesně po dvaceti letech. Tehdy u příležitosti vstupu
ČR do EU, dnes k připomenutí tohoto období a reality, kterou kvůli EU prožíváme.

Sdílej

Foto: Hans Štembera 
Popisek: Václav Klaus řeční pod vrchem Blaník

Po dvaceti letech na „místě činu“. Bývalý prezident republiky Václav Klaus se v předvečer
výročí dvou desetiletí naší země v Evropské unii vydal na památnou horu Blaník.

Přestože Institut Václava Klause naplánoval výpravu na pracovní den odpoledne, účast
byla hojná. S bývalým prezidentem si na Velký Blaník vyšlápla více než stovka příznivců. 

Mezi účastníky byli i podporovatelé strany Motoristé sobě, kterou založil a vede Klausův
dlouholetý mluvčí Petr Macinka. Součástí zhruba kilometrového pochodu náročným
terénem byli proto i zástupci společné koalice do evropských voleb Motoristů a Přísahy
Roberta Šlachty. Lídr kandidátky Filip Turek nemohl chybět.

Anketa

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Migranti-covid-Rozhoduji-o-nas-jini-Klaus-pod-Blanikem-burcoval-mlcici-vetsinu-754596?utm_campaign=&utm_medium=z-boxiku&utm_source=www.seznam.cz
https://www.facebook.com/share.php?u=http://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Migranti-covid-Rozhoduji-o-nas-jini-Klaus-pod-Blanikem-burcoval-mlcici-vetsinu-754596?utm_campaign=&utm_medium=z-boxiku&utm_source=www.seznam.cz&title=Migranti,%20covid...%20%E2%80%9ERozhoduj%C3%AD%20o%20n%C3%A1s%20jin%C3%AD!%E2%80%9C%20Klaus%20pod%20Blan%C3%ADkem%20burcoval%20%E2%80%9Eml%C4%8D%C3%ADc%C3%AD%20v%C4%9Bt%C5%A1inu%E2%80%9C
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Máme vůči Rusku cítit vděčnost za osvobození od německého nacismu?

Máme

97%

Nemáme

2%

Nevím / Je mi to jedno

1%

hlasovalo: 6374 lidí

Už více než půl hodiny před oficiálním začátkem pod Blaníkem bylo velké parkoviště
zaplněné. Příjezd bývalé hlavy státu byl přitom naplánován skoro na sekundy. Ještě ve
čtvrt na tři totiž Klausovi končila pravidelná přednáška pro studenty Vysoké školy
ekonomické v Praze. 
Než Klaus dorazil, uvítal účastníky pochodu bývalý hradní kancléř a šéf Institutu Václava
Klause Jiří Weigl. „Před 20 lety jsme zde někteří z nás vyjádřili pochybnosti nad krokem,
který jsme tehdy o půlnoci podnikali,“ uvedl Weigl s odkazem na vstup naší země do
Evropské unie.

„Jsem rád, že jsme se zde dnes sešli v takto hojném počtu. Doufám, že zde prožijeme
příjemné a vlastenecké odpoledne,“ dodal k více než stohlavému publiku s českými
vlajkami.

Fotogalerie: - Blaník s Klausem
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https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/-Blanik-s-Klausem-13755#1
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/-Blanik-s-Klausem-13755#2
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https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/-Blanik-s-Klausem-13755#3
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/-Blanik-s-Klausem-13755#4
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https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/-Blanik-s-Klausem-13755#5
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/-Blanik-s-Klausem-13755#6
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Přesně v půl čtvrté u louky pod Blaníkem zastavila černá limuzína a vystupující
exprezident sklidil dlouhý potlesk. V krátkém proslovu před samotným výstupem na horu
Blaník se Václav Klaus zamyslel, zda dvacet let po vstupu do EU má význam si toto
uplynulé období připomínat.

„Dvacet let je dlouhá doba i v životě národa. První republika trvala jen dvacet let a stále
se na ni odkazujeme. Těchto dvacet let také není málo a měli bychom se jimi zabývat.
Před 20 lety slavil socialistický, fatálně probruselský premiér Špidla přistoupení
k Evropské unii na Staroměstském náměstí a na ochozu Národního divadla. Já – jako
prezident, a spolu se mnou skupina stejně myslících – jsme symbolicky šli sem, na toto
pověstmi opředené místo českých dějin,“ řekl Klaus.
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Prof. Ing. Václav Klaus, CSc

BPP

Zopakoval svá tehdejší slova, která jsou podle něho platná dodnes. „Pokus o evropskou
unifikaci, o Spojené státy evropské, je omyl a chyba. I ono porovnávání Ameriky a Evropy
je chybné. Spojené státy americké vznikly více méně ‚na zelené louce‘, nemluvě o
neblahém osudu původních obyvatel tohoto kontinentu, avšak Evropa byla a je
kontinentem hluboce ukotvených národních států, z nichž každý má svou významnou
historii a své specifické tradice. I při této odlišnosti potřebovaly Spojené státy americké ke
svému sjednocení nejstrašnější občanskou válku moderních dějin,“ promlouval bývalý
prezident republiky k pozorně naslouchajícímu publiku všech věkových kategorií.

„Už teď žijeme v Evropské unii a víme, že postrádá demokratickou legitimitu. Její dnešní
legitimita je pouze formální. ‚Díky‘ EU došlo k výraznému přesunu pravomocí. O nás
rozhodují jiní, lidé z jiných zemí. Evropu navíc dobyly nevládní organizace sorosovského
typu, a ty nikdo nevolil. Má to ohromné množství neblahých důsledků. V Evropě
samostatných států by nemohla proběhnout covidová opatření takovým způsobem a
v takovém rozsahu, jako když byla řízena z Bruselu. Bez Bruselu a bez vzdání se
ochrany hranic v Evropě by nemohla nastat dnešní masová migrace. Nemohlo by také
najít podporu téměř náboženské vzývání příčin klimatických změn a obviňování člověka,
že je způsobil. Jiný průběh by jistě měla i ukrajinská válka,“ myslí si.

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=1
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=1
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Psali jsme:

To je liché. Po konci Vrbětic a „zabití“ míru na Ukrajině velké varování

100 miliard euro chceme. Zelenskyj na nás vypálil naplno

„Motivovat“ bojeschopné Ukrajince k nástupu na frontu. Mladý Kolář nabídl hned několik
možností

Jiří Weigl: Dvacáté výročí našeho vstupu do EU a historické paralely
Apeloval na všechny občany, kteří vnímají současnou politickou realitu, aby přispěli k
rozšíření tohoto vnímání mezi co nejširší vrstvy obyvatelstva. „Blaničtí rytíři prý ještě spí.
Utěšujeme se tím, že je to proto, že stále ještě není nejhůř. To je líbivá historka. Proti té
musím protestovat. Ono to není o těchto rytířích. Ono je to o nás. Naše ‚mlčící většina‘,
která si sice občas zanadává, se stále ještě nechce probudit. Pokusme se proto dnes,
tady pod Velkým Blaníkem, probudit nikoli blanické rytíře, ale naše mlčící spoluobčany,“
uzavřel za bouřlivého potlesku Václav Klaus své vystoupení.

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/To-je-liche-Po-konci-Vrbetic-a-zabiti-miru-na-Ukrajine-velke-varovani-754545
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/To-je-liche-Po-konci-Vrbetic-a-zabiti-miru-na-Ukrajine-velke-varovani-754545
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/100-miliard-euro-chceme-Zelenskyj-na-nas-vypalil-naplno-754547
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/100-miliard-euro-chceme-Zelenskyj-na-nas-vypalil-naplno-754547
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Motivovat-bojeschopne-Ukrajince-k-nastupu-na-frontu-Mlady-Kolar-nabidl-hned-nekolik-moznosti-754539
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Motivovat-bojeschopne-Ukrajince-k-nastupu-na-frontu-Mlady-Kolar-nabidl-hned-nekolik-moznosti-754539
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/nazory-a-petice/Jiri-Weigl-Dvacate-vyroci-naseho-vstupu-do-EU-a-historicke-paralely-754517
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/nazory-a-petice/Jiri-Weigl-Dvacate-vyroci-naseho-vstupu-do-EU-a-historicke-paralely-754517
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Následoval zhruba půlhodinový výstup na vrchol Blaníku k tamní rozhledně. Po nutném
občerstvení začali účastníci očekávat bývalého prezidenta, který na vrchol dorazil v
terénním vozidle v doprovodu ochranky. V tom okamžiku ho obestoupil zástup příznivců.
Tu pro snímek, tu pro pár slov o současné politické situaci. Po zhruba hodině na vrcholu
se postupně lidé začali klidným tempem rozcházet dolů k parkovišti. 

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=1195
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Ing. Miloš Zeman

BPP
První přímo zvolený prezident ČR

Sympatizovat Profil Položit dotaz Odpovědi Hodnotit Štítky

Psali jsme:

„Vítku, to nebylo dobrý.“ Rakušan před spaním pořádně uklouznul

20 let v EU. Jenže ta se zvrhla. Reformovat? Nejde

„Bílí Evropané nahrazeni migranty. Záměrně.“ A zapojil se Elon Musk

Konec „podvodu na voliče“. Už je jasné, že EU nepovede ten, komu dáte hlas
Přidejte si PL do svých oblíbených zdrojů na Google Zprávy. Děkujeme.

Líbil se Vám tento článek?

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=1195
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Ing-Milos-Zeman-1195
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Ing-Milos-Zeman-1195/QuestionAnswer
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Ing-Milos-Zeman-1195
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Ing-Milos-Zeman-1195/stitky
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Vitku-to-nebylo-dobry-Rakusan-pred-spanim-poradne-uklouznul-754507
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Vitku-to-nebylo-dobry-Rakusan-pred-spanim-poradne-uklouznul-754507
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/20-let-v-EU-Jenze-ta-se-zvrhla-Reformovat-Nejde-754481
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/20-let-v-EU-Jenze-ta-se-zvrhla-Reformovat-Nejde-754481
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Bili-Evropane-nahrazeni-migranty-Zamerne-A-zapojil-se-Elon-Musk-754519
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Bili-Evropane-nahrazeni-migranty-Zamerne-A-zapojil-se-Elon-Musk-754519
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Konec-podvodu-na-volice-Uz-je-jasne-ze-EU-nepovede-ten-komu-date-hlas-754490
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Konec-podvodu-na-volice-Uz-je-jasne-ze-EU-nepovede-ten-komu-date-hlas-754490
https://news.google.com/publications/CAAqBwgKMPC5pQsww8S9Aw?hl=cs&gl=CZ&ceid=CZ%3Acs
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Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v jakékoliv výši bankovním
převodem na účet:

131-981500247/0100

QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.

 Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav vše, co chcete. Zaregistrujte se ZDE.

 Jste čtenář a chcete komunikovat se svými zastupiteli? Zaregistrujte se ZDE.

Článek obsahuje štítky

EU , Klaus , migrace , Ukrajina , Blaník , vstup do EU , válka na Ukrajině , COVID

Ukrajina (válka na Ukrajině)

Zprávy z bojiště jsou v reálném čase těžko ověřitelné, ať již pocházejí z jakékoliv strany
konfliktu. Obě válčící strany z pochopitelných důvodů mohou vypouštět zcela, nebo
částečně nepravdivé (zavádějící) informace.

Redakční obsah PL pojednávající o tomto konfliktu naleznete na této stránce.

válka na Ukrajině

Zprávy z bojiště jsou v reálném čase těžko ověřitelné, ať již pocházejí z jakékoliv strany
konfliktu. Obě válčící strany z pochopitelných důvodů mohou vypouštět zcela, nebo
částečně nepravdivé (zavádějící) informace.

Stručné informace týkající se tohoto konfliktu aktualizované ČTK několikrát do hodiny
naleznete na této stránce. Redakční obsah PL pojednávající o tomto konfliktu naleznete
na této stránce.

COVID

http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/EU
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Klaus
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/migrace
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Ukrajina
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Blan%C3%ADk
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/vstup%20do%20EU
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/v%C3%A1lka%20na%20Ukrajin%C4%9B
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/COVID
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/v%C3%A1lka%20na%20Ukrajin%C4%9B
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Valka-na-Ukrajine-on-line-aktuality-694197
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/v%C3%A1lka%20na%20Ukrajin%C4%9B
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Více aktuálních informací týkajících se COVID-19 naleznete na oficiálních stránkách
MZ ČR. Přehled hlavních dezinformací o COVID-19 naleznete na oficiálních stránkách
MV ČR. Pro aktuální informace o COVID-19 můžete také volat na Informační linku ke
koronaviru 1221. Ta je vhodná zejména pro seniory a osoby se sluchovým postižením.

Zcela jiné informace o COVID-19 poskytuje například Přehled mýtů o COVID-19
zpracovaný týmem Iniciativy 21, nebo přehled Covid z druhé strany zpacovaný
studentskou iniciativou Změna Matrixu, nebo výstupy Sdružení mikrobiologů, imunologů
a statistiků.

autor: Radim Panenka

arm. gen. v.v. Ing. Petr Pavel, M.A. byl položen dotaz

Jak chcete přimět ANO znovu jednat o důchodech?

Váš záměr byl dobrý, ale evidentně se nepovedl. Myslíte, že jste se tedy jako moderátor
osvědčil? A nemáte pocit, že je tu mezi vládou a opozicí až příliš hluboká propast, která
se bohužel pro nás čím dál víc prohlubuje a vlastně je to vidět i ve společnosti, která je
rozdělená.

Odpověď na tento dotaz zajímá celkem čtenářů: 10

https://koronavirus.mzcr.cz/
https://www.mvcr.cz/cthh/clanek/koronavirus-prehled-hlavnich-dezinformacnich-sdeleni.aspx
https://covid-19.infolinky.textcom.cz/app/
https://www.chcetetozase.cz/?utm:source=plcz
https://iniciativa21.cz/kdo-jsme/?utm_source=plcz
https://zmenamatrixu.cz/covid-z-druhe-strany/?utm_source=plcz
https://zmenamatrixu.cz/o-nas/?utm_source=plcz
https://smis-lab.cz/
https://www.parlamentnilisty.cz/redakce/redakce/
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/arm-gen-v-v-Ing-Petr-Pavel-M-A-143853
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/arm-gen-v-v-Ing-Petr-Pavel-M-A-143853
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/otazka.aspx?id=157951
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Další články z rubriky

8:21 Trump: Nechám Ukrajinu Putinovi? Takto to je. A je to skvělé

Donald Trump poskytl velmi obsáhlý rozhovor časopisu Time. I když značnou část
zabraly polemiky s re…

20:45 „Šimone, znám tě, opravdu to půjde dětem?“ Pánek spustil sbírku pro Gazu.
Pochybnosti
19:50 Migranti, covid... „Rozhodují o nás jiní!“ Klaus pod Blaníkem burcoval „mlčící
většinu“
17:27 Vím, co bylo ve skladu... Kauza Vrbětice uzavřena. Pak zaznělo něco, co řečeno
nebylo
14:40 Janda a Olympic za 471 900 Kč na festivalu dechovky. Z rozpočtu města
10:22 Volební plakáty v arabštině. V Německu. Útok a velký povyk

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Trump-Necham-Ukrajinu-Putinovi-Takto-to-je-A-je-to-skvele-754601
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Simone-znam-te-opravdu-to-pujde-detem-Panek-spustil-sbirku-pro-Gazu-Pochybnosti-754595
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Migranti-covid-Rozhoduji-o-nas-jini-Klaus-pod-Blanikem-burcoval-mlcici-vetsinu-754596
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Vim-co-bylo-ve-skladu-Kauza-Vrbetice-uzavrena-Pak-zaznelo-neco-co-receno-nebylo-754588
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Janda-a-Olympic-za-471-900-Kc-na-festivalu-dechovky-Z-rozpoctu-mesta-754590
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Volebni-plakaty-v-arabstine-V-Nemecku-Utok-a-velky-povyk-754554

